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David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
Českou konferenci rektorů povede v příštích dvou letech rektor Univerzity Karlovy v Praze Václav Hampl. Vystřídá
dosavadního předsedu Petra Fialu, který se už o post nemohl ucházet, protože mu v srpnu končí funkční období rektora
Masarykovy univerzity v Brně. Václav Hampl, rektor Univerzity Karlovy v Praze je teď mým hostem, dobrý večer.

Václav HAMPL, rektor Univerzity Karlovy v Praze
-------------------
Dobrý večer.
David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
Pane rektore a pane předsedo současně, vy jste byl zvolen na sněmu rektorů v Přerově. Kromě vaší volby o čem jste
dále jednali na této výsostně akademické půdě?
Václav HAMPL, rektor Univerzity Karlovy v Praze
--------------------
Tak já za prvé ještě nejsem předsedou, to platí až od začátku srpna, ale každopádně jednali jsme ještě o záležitostech,
které hýbou dneska tím vysokoškolským systémem, zejména v tuto chvíli připravovaný návrh věcného záměru zákona
o vysokých školách, což je proces, kterého se konference rektorů prostřednictvím své pracovní komise velmi aktivně
účastní. Zabývali jsme se problematikou kvality vysokého školství, jak ji, jak ji nějakým způsobem definovat, zpřístupnit
veřejnosti a podobně. A také jsme si vyměňovali své dosavadní zkušenosti, které zatím ještě jsou, zatím jsou ještě
jenom v počátcích samozřejmě. Ale zkušenosti, které se týkají státních maturit a jejich souběhu a interakce s přijímacím
řízením na vysoké školy.

David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
A jak jste spokojeni s průběhem těch prvních státních maturit, prozatím tedy?
Václav HAMPL, rektor Univerzity Karlovy v Praze
--------------------
Já myslím, že prozatím je to opravdu příliš, příliš brzo hodnotit. Ten proces je z našeho pohledu velmi, velmi v počátcích.
Vlastně přijímací řízení na vysoké školy začínají běžet, ty státní maturity, ještě nevíme, jak přesně dopadnou. Čili já
nejsem schopen toto v tuto chvíli nějakým smysluplným způsobem komentovat. Česká konference rektorů nepochybně
ve velmi dohledné době se k tomuto intenzivně vrátí a bude schopná jaksi kvalifikovaného výstupu, kvalifikované reakce
a kvalifikovaného komentáře k těm státním maturitám. Ale v tuto chvíli si myslím, že to není možné.

David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
Můžete říci stručně, jaká jsou vaše hlavní předsevzetí v té nové funkci, které se ujmete, jak jste tedy říkal, v srpnu?

Václav HAMPL, rektor Univerzity Karlovy v Praze
--------------------
Předsevzetí, já si myslím, že především je potřeba, aby Česká konference rektorů tak jako doteď a možná víc než
doteď byla prostě velmi aktivním klíčovým hráčem v té vysokoškolské politice. Jsem pevně přesvědčen, že ta témata,
která jsou před námi a to tak, že velmi naléhavě jsou zejména ten přechod nebo, nebo posun důrazu od kvantity ke
kvalitě, to je, myslím, zásadní téma. Trochu související téma s ním je otázka diversifikace vysokých škol. To zase má
jisté související téma. Otázka soukromých vysokých škol, ta byla na dnešní konferenci rektorů poměrně, poměrně také
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intenzivně diskutována. Otázka vědy na vysokých školách, protože vlastně to nadcházející období bude tím obdobím,
kdy už naplno bez přechodných období bude fungovat reforma financování vědy, která na jednu stranu přináší jisté
uznání toho, že vysoké školy jsou hlavním dominantním hráčem v Českém republice na tomto poli. Ale na druhou stranu
to bude mít celou řadu aspektů, které bude potřeba doladit.

David ŠŤÁHLAVSKÝ, moderátor
--------------------
Děkuji, to byl Václav Hampl, rektor Univerzity Karlovy v Praze a také nový předseda České konference rektorů, na
slyšenou.

Václav HAMPL, rektor Univerzity Karlovy v Praze
--------------------
Na shledanou.


